

**المطلوب:** اكتب فقرة حول كيف أنت أو عائلتك تستخدمون التكنولوجيا الحديثة. يجب عليك التركيز على استخدام أية مفردات جديدة تعلمتها لوصف هذا.  
**إجابة مقترحة كما يلي:**

My family and I use modern technology in many different ways. It has become very easy to get access to information at any time and anywhere thanks to computer advanced technology. For me, I usually use my laptop to get access to information I might need by connecting to the internet, whereas my elder brother uses his tablet. Of course, we use our modern devices for other things, for example, we can easily watch or download music, films and educational videos. However, I think the most important thing about computers is that it is very easy to keep in touch with your friends and relatives via social media, such as Facebook.

### التحدث Speaking

(صفحة 8 Student's Book)

1 Work in pairs. Discuss these questions.

**المطلوب:** أنت وزميلك/زميلتك. ناقشا الأسئلة التالية؟ **إجابات مقترحة كما يلي:**

1. In what ways can digital information be used to educate people?

ما هي الطرق التي يمكن بها استخدام المعلومات الرقمية لتثقيف/أو تعليم الناس؟  
- Digital information can be used to educate people in a variety of ways. For example, you can listen to podcasts and lectures online, or use apps on a tablet to learn languages. You can also use the Internet to find information on what you are studying.

يمكن استخدام المعلومات الرقمية لتثقيف الناس بطرق متنوعة. على سبيل المثال، يمكنك الاستماع إلى البث الصوتي (podcasts) والمحاضرات على الإنترنت، أو استخدام تطبيقات على الكمبيوتر اللوحي/التابلت لتعلم لغات. يمكنك أيضا استخدام شبكة الإنترنت للعثور على معلومات حول ما تدرسه.

2. Do you think that computers will replace books one day? Why/why not?

هل تعتقد أن أجهزة الكمبيوتر سوف تحل محل الكتب في يوم من الأيام؟ لماذا/لماذا لا؟  
- Yes, I do, because most information nowadays is stored and processed using digital technology. In addition, most people now have computers by which they can store and get access to information easily and more conveniently.

نعم، أعتقد ذلك، لأن معظم المعلومات في الوقت الحاضر يتم تخزينها ومعالجتها باستخدام التكنولوجيا الرقمية. وبالإضافة إلى ذلك، فإن معظم الناس لديهم الآن أجهزة الكمبيوتر التي من خلالها يمكن تخزين والحصول على المعلومات بسهولة وبشكل أكثر يسرا.

### الكلمات الرئيسية التالية وردت في قطعة "استعمال التكنولوجيا في الصف"

| الكلمة واللفظ                               | المعنى بالانجليزي   | بالعربي                          |
|---|---|----------------------------------|
| <b>blog</b> /blog/                          | (noun) a regularly updated personal website or web page, usually written in an informal style<br>(اسم) موقع شخصي على الانترنت يتم تحديثه بانتظام، أو صفحة ويب، عادة ما تكون مكتوبة بأسلوب غير رسمي<br>يدون/ يكتب (فعل)<br>- <b>blog</b> (verb)                              | مدونة / صفحة شخصية على النت      |
| <b>email exchange</b> /'i:meɪl ik'stʃeɪndʒ/ | (noun) a series of emails between two or more people, each email generally a reply to the previous one<br>(اسم) سلسلة من الرسائل البريد الإلكترونية بين اثنين أو أكثر من الأشخاص، كل بريد إلكتروني عموما هو ردا على سابقه<br>(فعل) يرسل بريد/إيميل<br>- <b>email</b> (verb) | تبادل البريد الإلكتروني (إميلات) |
| <b>social media</b> /'səʊʃl 'mi:diə/        | (noun) social interaction on websites or blogs<br>(اسم) التفاعل الاجتماعي على مواقع الانترنت أو المدونات  | وسائل التواصل الاجتماعي          |
| <b>tablet computer</b> /'tæblɪt kəm'pjʊ:tə/ | (noun) a mobile computer, with a touch screen, processor and battery all in one unit<br>(اسم) كمبيوتر محمول، مع شاشة تعمل باللمس، ومعالج معلومات وبطارية كلها في وحدة واحدة   | الكمبيوتر اللوحي / تابلت         |
| <b>whiteboard</b> /'waɪtbo:d/               | (noun) a touchscreen computer program that enables you to draw sketches, write and present ideas and talks<br>(اسم) هو برنامج كمبيوتر بشاشة تعمل باللمس والذي يمكنك من رسم اسكتشات، أو كتابة وعرض الأفكار والكلمات  | اللوح الأبيض الرقمي              |